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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-11-30 

 
 

Kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid Stadshuset, lokal: Storstrands kursgård, klockan 08:30 – 12:00             

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 
Ingrid Nilsson, ersättare för Marianne Hedkvist, FSN 
Louise Mörk, KS 
Marie Rönnholm, SBN 
Malte Larsson, FUB 
Monica Nyman Björklund, HRF 
Karin Sundbaum, Anhörigföreningen i Piteå 
Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro 
Britt-Marie Niemi, ersättare för Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 
Ylva Sundkvist, FRP 
Ida-Therese Viklund, ersättare för Hans Öhlund, BUN 
 

 
Övriga deltagande 

 
Lena Enqvist, omsorgschef 
Gun-Britt Wiksten, sekreterare 
 
 
Tillgänglighetsansvarig: Mikael Borgh, gatuavdelningen, samhälls-
byggnadsnämnden 

Utses att justera 
 

Malte Larsson, FUB 
 

Justeringens plats och tid  
Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 27 - 43 
  Gun-Britt Wiksten 

 
 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande Malte Larsson, FUB 
 

 
    

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  
Sammanträdesdatum  2023-11-30  
Anslags uppsät-
tande 

  Anslags 
nedtagande       

Förvaringsplats 
för protokollet 

 Socialtjänsten 
    
Underskrift    
 
 

 
 

          Utdragsbestyrkande 
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KTR § 27 
Mötet öppnas 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande förklarar mötet öppnat. 
 
______ 
 
 
KTR § 28 
Fastställer dagordning 
Dagordningen fastställes.  
Två övriga punkter lades till: Biblioteket i Öjebyn samt Mänskliga rättigheter, MR. 
 
________ 
 
 
KTR § 29 
Val av justerare 
Till justerare utses Malte Larsson, FUB. 
 
________  
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KTR § 30 
Föregående protokoll 
Föregående protokoll från den 24 augusti 2023 gicks igenom och lades till handling-
arna.  
 
______ 
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KTR § 31 
Datum för KTR 2024 
Mötesplanen fastställes för 2024, se bilaga 1. 
 
______ 
 
 
KTR § 32 
E-tjänst – Föreningsbidrag 
På denna länk kommer ni till e-tjänsten att ansöka föreningsbidrag, KTR. 
Socialnämndens bidrag till föreningslivet - Mer från socialtjänsten (pitea.se) 
 
Mer information kommer. 
 
______ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.pitea.se/invanare/Omsorg-stod/ovrigt-stod/mer-fran-socialtjansten/socialnamndens-bidrag-till-foreningslivet/
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KTR § 33 
Regionala kollektivtrafikmyndigheten, RKM 
Marie Rönnholm, SBN berättar att färdtjänsten och riksfärdtjänsten har kostat ca 7 % 
mer än avtalet. Kommunstyrelsen föreslår därför kommunfullmäktige att kommun-
styrelsen får utreda färdtjänst och riksfärdtjänst på grund av att kostnaderna har dra-
git iväg. 
 
Karin Sundbaum, anhörigföreningen undrar varför har det blivit så här. 
 
Marie Rönnholm säger att RKM bland annat har räknat fel.  
 
Ylva Sundkvist FRP minns att trycket från andra kommuner var väldigt stort att 
övergå till RKM, viktigt att kunna åka över kommungränserna. 
 
Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro hoppas att de tar med sig kritiken från före-
ningarna och att kommunikationen inte har fungerat så bra med Överkalix. Många 
har tider att passa, exempelvis fotvård. 
 
Karin Sundbaum säger att fastän Boden står utanför får färdtjänstresenärer ändå åka 
över kommungränsen till Luleå. 
 
______ 
 
 
En presentation gjordes av rådet. 
 
______ 
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KTR § 34 
Förenings- och förvaltningsstunden 
 
Samhällsbyggnadsnämnden  
Marie Rönnholm berättar att det går dåligt för nämnden, 6 miljoner back. 
Medborgarförslag att sätta upp turlistor vid busshållplatserna. 
 
Monica Nyman Björklund, HRF tycker att Citylinjen är bra, oklart var bussen 
kör för gator och var den stannar. 
 
Ida-Therese Viklund, BUN tog Citylinjen för första gången idag och hållplats-
utropen fungerade bra. 
 
Malte Larsson tar frågan med Nobina. 
 
Barn- och utbildningsnämnden  
Ida-Therese Viklund har inget speciellt att berätta. 
 
Socialnämnden 
Sven-Gösta Pettersson berättar att den geotekniska undersökningen har gått bra vid 
platsen för tänkt gruppbostad. Den ska byggas vid Videvägen, 6 nya platser. Kön till 
boenden är ganska låg nu. 
 
Budgetunderskott -42 miljoner, tufft ekonomiskt. Bemanningssituationen är svår. 
Nya säbochefen börjar 1 december 2023. Hon heter Carina Sjaunja. 
 
Kommunstyrelsen 
Louise Mörk berättar att de har tagit upp om RKM. Vid årsskiftet övergår insamling 
av förpackningar till kommunen. Kommunen ska ta hand om sorteringen, när det är 
helt utbyggt blir det 4 tunnor. Återvinningen kommer att vara kvar. 
 
Fastighets- och servicenämnden 
Ingrid Nilsson berättar att de har gjort ett studiebesök på Christinaskolan som berät-
tade om matproduktionen. Ökningen är 146 kr/månad. 
 
Kultur- och fritidsnämnden 
Ingen närvarande. 
 
______ 
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KTR § 34, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Maria Eriksdotter och Ylva Sundkvist från FRP berättar att den 3 december är det 
Internationella funktionsrättsdagen.  
 
Den 1 december uppmärksammar Funktionsrätt Piteå och deras medlemmar Internat-
ionella funktionsrättsdagen i Gallerian mellan kl 13-16. Information om God och 
nära vård. 
 
Monica Nyman Björklund berättar att de ska bjuda in politiker att följa med och åka 
buss för att se hur tillgängligheten fungerar. 
 
______ 
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KTR § 35 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Piteå 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Daniel Nilsson, arbetsledare vid gatuav-
delningen välkommen. 
 
Snöröjning av GC-vägar som går parallellt med en väg, till exempel en trottoar
  
• Har entreprenörerna fått veta hur det ska plogas så att GC-vägen inte blir smalare 

och smalare så att gående tvingas ut i körbanan, särskilt viktigt gällande skol-
vägar? 

Daniel berättar att det är 35-40 enheter som är ute och plogar 40 mil väg. Ingen 
snö ska läggas på handikapplatser. Börjat ett samarbete med Svevia. Leo Möller 
och David Lindström vid Svevia vill hjälpa till, har bra direktkontakt med dessa.  
 
Varje plogsväng tar 9-10 timmar och kostar 600 000 kr. 

• Har ovanstående fått veta hur viktigt det är att snökarmar vid övergångsställen 
måste tas bort för att framkomligheten ska bli bra för alla, framför allt för perso-
ner som är beroende av rollator eller rullstol? 

De är mycket medvetna om hur viktigt det är att snökarmar vid övergångsställen 
måste tas bort, men det finns vissa problem, när det är olika aktörer som ansvarar 
för olika vägar. De gör allt de kan för att det ska fungera för alla. 

Bussmatargator och gång- och cykelvägar är prioriterade. 
 
Daniel Nilsson berättar att man kan följa gatuavdelningen på facebook. 
 
______ 
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KTR § 36 
Fråga från Piteå Funktionsrätt Piteå 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Anders Lindehag, enhetschef för gruppbo-
städer och Jan Karlsson, avd chef SÄBO välkomna. 
 
Evakuering vid brand i äldreboenden och LSS-boenden  

• Hur ofta sker övningar? 
 
Anders Lindehag berättar att de har återkommande besök av brandchef. Har nyli-
gen varit ett tillbud vid Småstugegränd. Personalen skötte sig enligt instruktion-
erna. 
 
Sven-Gösta Pettersson berättar att alla nya gruppbostäder kommer att få sprink-
lers. 
 
Jan Karlsson säger att de har ett systematiskt brandskyddsarbete. 

• Vet all personal hur och vad de ska göra med tanke på stor personalomsättning på 
en hel del ställen? 
 
Ja, och vikarier informeras. 
Övningar för personalen – riktlinjer. 
Har checklistor hur de ska gå till väga vid en brand. 

• Är samtliga nödutgångar fria och är det lätt att ta sig ut där med hjälpmedel av 
olika slag? 
 
Gruppbostäder - nödutgångar skottas, testar larmen regelbundet, brandansvarig. 
Testa brandlarm och vad som händer då. 

• Finns det ramper ned till marken från alla uteplatser? 
 
Många gruppbostäder är på entréplan och de hus som är på två plan så evakueras 
personerna via balkong. 

• Snöskottning utanför nödutgångar? 
 
Fastighets ska skotta framför dörren så den ska vara öppningsbar. 
Utrymningsvägar kollas varje månad av brandskyddsansvarig. 
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KTR § 36, forts 
Fråga från Piteå Funktionsrätt Piteå 
Karin Sundbaum, anhörigföreningen anser att snöröjning runt Rosågränd och vat-
tensamlingar som bildas utanför Rosågränd samt snöröjning runt övriga boenden 
måste ses över.  
  
Beslut: Jan Karlsson, avd chef Säbo tar med sig frågan från Karin Sundbaum 
angående snöröjning runt alla särskilda boenden. 
 
______ 
 

• I händelse av brand på vintern, rutiner för att hålla äldre och sköra varma? 
 
Både gruppbostäder och särskilda boenden har föreskrifter och rutiner vid even-
tuell evakuering av boende. 
 
______ 
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KTR § 37 
Tillgänglighet 
Johan Wirtala, avd chef, planeringsavdelningen, samhällsbyggnad har meddelat i 
mejl att de ska påbörja en rekrytering av en tillgänglighetsansvarig. 
 
______ 
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KTR § 38 
Hållbar tillväxt 
Sven-Gösta Pettersson hälsar Tomas Backeström, avd chef, Hållbar tillväxt välkom-
men. 
 
Tomas berättar att han är avd chef för den nya avdelningen: Hållbar tillväxt. Avdel-
ningen ligger under kommunstyrelsen och Andreas Lind är hans chef. Just nu är det 
sju anställda. 
 
Avdelningens uppdrag är att samverka, stötta, driva och äga vissa frågor från förvalt-
ningar, näringsliv, civilsamhället, bolagen, hållbar tillväxt och regionen, se bilaga 2. 
 
Framtida utmaningar Piteå 
Förändringsbehov 
Grunden Vision 2050 och Agenda 2030 
 
Tomas deltog på rekryteringseventet på Skansen: P.S. Vi saknar dig. Intresset för att 
flytta norrut var stort. Många frågor från besökare om lediga jobb, bostäder, barnom-
sorg och skolor.  
 
______ 
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KTR § 39 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Evakuering vid brand på Strömbackaskolan  
Britta Dahlen, gymnasiechef var inbjuden till dagens möte, men var upptagen på 
annat håll. Hon har svarat på frågorna via mejl. 

• Hur ofta sker övningar? 
 
På Strömbacka genomförs brandövning varje höst ett tag efter läsårsstart. Sen har 
vi ofrivilliga övningar då och då när larmet går av andra orsaker. 

• Vet all personal hur och vad de ska göra med tanke på stor personalomsättning på 
en hel del ställen? 
 
Vi har rutiner för hur ny personal ska få information om detta. Men självklart  
kan det vara så att någon vikarie kommer in som inte har hunnit få del av detta. 
I dessa fall har ny personal alltid närhet till kollegor så att man kan få svar på hur 
vi agerar.  

• Är samtliga nödutgångar fria och är det lätt att ta sig ut där med hjälpmedel av 
olika slag? 
 
Ja 

• Finns det ramper ned till marken från alla uteplatser? 
 
Vi har inga uteplatser ovan markhöjd. Däremot finns hjälpmedel att tillgå för att 
ta sig nedför trappor med elever som till exempel sitter i rullstol eftersom hissar 
kan vara avstängda. 

• Snöskottning utanför nödutgångar? 
 
Ja, fastighets ombesörjer skottning utanför alla ingångar.  

______ 
 
Skolan 

• Arbetar skolan med att samtliga elever, inklusive elever med olika funktionsned-
sättningar, ska kunna uppnå samtliga mål i skolan och få godkända betyg? 
 
Lärarna arbetar för att eleverna ska kunna nå sin fulla potential utifrån de indivi-
der de är. Det är hela tiden ett samspel mellan elev lärare och vårdnadshavare.  
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KTR § 39, forts 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 

Ibland finns överenskommelse om reducering av kurser utifrån elevers mående 
och mående kan inte sällan kopplas till olika funktionsnedsättningar. Jag kan inte  
gå i god för hur varje lärare lägger upp sin undervisning, men målet för vår verk-
samhet är att stötta elever att nå så långt det är möjligt. I vår verksamhetsvision 
finns meningen – Strömbacka förbättrar världen elev för elev, vilket ska symboli-
sera att varje individ är viktig för oss, men vi jobbar med hela människan.  
 

• Vet samtliga rektorer och skolledningar att de kan få hjälp och stöd från SPSM 
(Specialpedagogiska Skolmyndigheten) för elever med olika funktionsnedsätt-
ningar? https://spsm.se/funktionsnedsattningar/ 
 
Ja, det har vi god kännedom om. Rektorerna har gått utbildningar via SPSM och i 
dagsläget är vi igång med att söka medel från SPSM på initiativ av specialpeda-
gogerna, för att fördjupa vårt utvecklingsområde ”Tillgänglig lärmiljö”, ännu mer. 
Detta utvecklingsområde beskrev jag i tidigare svar.  

• Även om skolledningen känner till det, hur många tar emot den hjälpen? 
 
Jag tycker att det framgår av svaret ovan. Samtliga rektorer använder sig av stöd 
från SPSM. 

______ 
 
Norrbyskolans projekt för barn med NPF-diagnos 
Det är ett lyckat projekt 
• Vad händer nu?  

• Hur ser politiken på det här? 

• Vad är planerat? 

När det gäller elever med NPF diagnoser så har vi under några år fokuserat vårt ut-
vecklingsarbete på Strömbacka just på detta. Vi kallar vårt utvecklingsarbete för 
”Tillgänglig lärmiljö”. Specialpedagoger och rektorer har utbildats och nu fokuserar 
vi vårt arbete på att utbilda och förankra arbetet bland lärarna. Tillgänglig lärmiljö 
innebär att vi anpassar lärmiljön i klassrummen så att elever med NPF-diagnoser ska 
ha lättare att inom ramen för den vanliga undervisningen tillgodogöra sig kunskap. 
Detta gynnar alla elever. Det är ett svårt arbete och det kräver tid och en långsiktig- 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fspsm.se%2Ffunktionsnedsattningar%2F&data=05%7C01%7CGun-Britt.Wiksten%40pitea.se%7C6b42ce8a50e543d2e41a08dbe0578cb0%7C00d9152ee7da4eddb1cf9b706245cc51%7C0%7C0%7C638350438852880533%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=oZjqYpTAEDT9v79v3uQctvU%2BQ11QTxq3GKwl92Tv20E%3D&reserved=0
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KTR § 39, forts 
Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
het för att hålla i arbetet. Utöver detta finns också på Strömbacka tillgång till det vi 
kallar lärstudios där elever under vissa tider på dagen kan få stöd och hjälp. Vi har 
också specialpedagoger kopplade till samtliga skolenheter som utreder, handleder 
lärare och stöttar eleverna.  

______ 
 
Fråga från Funktionsrätt Piteå 
Hur långt har kommunen kommit när det gäller God och nära vård? 
 
Omsorgschef Lena Enqvist informerar kort om den målbild och strategi för omställ-
ningen Nära Vård som beslutats om i Regionstyrelsen samt på olika nivåer i de olika 
kommunerna. Nästa steg är att göra lokala handlingsplaner och som ett led i det var 
att under hösten 2023 och våren 2024 genomföra kommun- och medborgardialoger. 
Dessa har nu pausats och det är oklart när de kommer att planeras in i respektive 
kommun. Lokalt har Piteå kommun en handlingsplan där mycket fokus är på kompe-
tenshöjande insatser. Några av de utbildningar som utförts är med inriktning på palli-
ativ vård, vardagsrehabilitering och lågaffektivt bemötande. Utöver det har vi även 
fokuserat på att digitalisera de områden där det är möjligt och vi har bland annat ökat 
antalet läkemedelsrobotar men även tagit fram utbildning i förflyttningsteknik som 
genomförs genom VR-teknik.  
 
______ 
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KTR § 40 
Medialt uppmärksammat ärende 
 
Utifrån ett medialt uppmärksammat individärende informerar Lena Enqvist om-
sorgschef om hur processen kring biståndsbedömning ser ut och varför det är viktigt 
att göra rättssäkra bedömningar som bygger på lagar, förordningar och praxis. In-
formationen ges även om vikten av att ärende överprövas av förvaltningsrätt och 
kammarrätt för att säkerställa god rättssäkerhet. Mer information finns att läsa på:  
Biståndsbedömning inom socialtjänsten - Omsorg och stöd - Aktuellt (pitea.se) 
 
______ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.pitea.se%2Fpress%2FAktuellt%2FInvanare%2FOmsorg-och-stod%2Fbistandsbedomning-inom-socialtjansten%2F&data=05%7C01%7CLena.Enqvist%40pitea.se%7Cad3b259368d74d9b7c5a08dbf182e58a%7C00d9152ee7da4eddb1cf9b706245cc51%7C0%7C0%7C638369316711779398%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=DEhAaL%2FCMXfSsCsTynCn90CCX3ffPc3VglUpJ4mvbbk%3D&reserved=0
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KTR § 41 
Övriga frågor 
Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro säger att biblioteket i Öjebyn inte är tillgäng-
ligt, kommer inte upp på övervåningen. 
 
Beslut: Ingrid Nilsson, FSN tar med sig frågan till sin nämnd angående tillgäng-
ligheten i biblioteket i Öjebyn. 
 
______ 
 
Karin Sundbaum, anhörigföreningen undrar om Piteå kommun arbetar efter alla kon-
ventioner för mänskliga rättigheter, MR? 
 
Frågan har kommit upp under § 38. Rådet kommer att återkomma till frågan på något 
möte under våren. 
 
______ 
 
 
KTR § 42 
Nästa möte 
Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir måndag den 5 februari 2024, 
klockan 13:00 i Lena Enqvists arbetsrum, våning 3, Flygel D, Stadshuset. 
Gå in vid entré 2 som är huvudentrén så hämtar jag er där. 
OBS! Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet. 
 
Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag 29 februari 2024, klockan 08:30 vid 
Stadshuset, ingång, entré 2, lokal: Stenskär våning 2, Flygel B. 
 
______ 

 
KTR § 43 
Avslutning 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar årets sista möte.  
 
______  
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